

1. Introduction

This Dividend Distribution Policy of National Bank of Oman SAOG ("the Bank") is issued in line with the requirements of Muscat Stock Exchange (MSX) circular No. (3/2025) dated Feb 5, 2025 on Dividend Distribution Policy Guidelines for listed companies, and in accordance with applicable laws and regulations in the Sultanate of Oman, including the regulatory framework issued by the Central Bank of Oman (CBO) and Financial Service Authority (FSA).

The purpose of this policy is to outline the principles governing the Bank's approach to dividend distributions, with the objective of enhancing transparency, supporting informed investment decisions and aligning dividend payments with the Bank's financial performance, capital position, regulatory requirements and long-term strategic objectives.

This policy aims to strike an appropriate balance between rewarding shareholders through sustainable dividend distributions and retaining sufficient capital to support future growth, maintain financial resilience, and comply with prudential regulatory standards.

The Dividend Distribution Policy shall be disclosed on the Bank's official website and the MSX portal.

2. Dividend to Shareholder Intent

The Bank's intent is to pay dividends, subject to the Bank's financial performance, capital position, regulatory requirements, and prevailing economic conditions.

1. المقدمة

تهدف سياسة توزيع الأرباح للبنك الوطني العماني ش.م.ع.ع ("البنك") إلى الالتزام بمتطلبات بورصة مسقط بموجب التعميم رقم (3/2025) الصادر بتاريخ 5 فبراير 2025 بشأن إرشادات سياسات توزيع الأرباح للشركات المدرجة، وذلك وفقاً للقوانين واللوائح المعمول بها في سلطنة عُمان، بما في ذلك الأطر التنظيمية الصادرة عن البنك الوطني العماني وهيئة الخدمات المالية.

تهدف هذه السياسة إلى تحديد المبادئ التي تحكم نهج البنك في توزيع الأرباح بما يعزز الشفافية ويدعم اتخاذ قرارات استثمارية مدروسة، ويضمن توافق توزيعات الأرباح مع الأداء المالي للبنك، ومركزه الرأسمالي، والمتطلبات التنظيمية، وأهدافه الإستراتيجية طويلة الأجل.

كما تسعى هذه السياسة إلى تحقيق توازن مناسب من خلال توزيعات أرباح مستدامة، والاحتفاظ برأس مال كافٍ لدعم النمو المستقبلي، والحفاظ على القوة المالية، والامتثال للمعايير الرقابية.

وسيتم الإفصاح عن سياسة توزيع الأرباح عبر الموقع الإلكتروني الرسمي للبنك ومنصة بورصة مسقط.

2. نية توزيع الأرباح للمساهمين

يتمثل توجه البنك في توزيع الأرباح مع مراعاة الأداء المالي للبنك، ومركزه الرأسمالي، والمتطلبات التنظيمية، والظروف الاقتصادية السائدة.

3. Dividend Distribution Considerations

When determining the dividend distribution percentage, we take into account:

- Compliance with applicable regulatory and supervisory requirements.
- Rewarding shareholders through sustainable dividend payout.
- Retaining a portion of earnings to grow the capital base and support growth of the company.

4. Dividend Distribution Frequency

Dividends are considered on an annual basis or any other frequency, subject to approval by the Board of Directors, regulators and shareholders.

5. Dividend Distribution Mode

The Bank's dividend distribution strategy is primarily cash dividends, subject to the considerations outlined in this policy.

6. Dividend Proposal Approval – Roles and Responsibilities

• Management:

Management shall be responsible for recommending appropriate dividend proposals to the Board of Directors on an annual basis. Such recommendations should consider the Bank's financial performance, capital position, strategic objectives and prevailing economic conditions.

Management shall also be responsible for ensuring timely and accurate disclosure of the approved dividend policy and related information on the Bank's website and MSX website, in accordance with applicable disclosure regulations and MSX guideline.

3. اعتبارات توزيع الأرباح

عند تحديد نسبة توزيع الأرباح، يتم الأخذ في الاعتبار ما يلي:

- الالتزام بالمتطلبات التنظيمية والرقابية المعمول بها.
- توزيعات أرباح مستدامة.
- الاحتفاظ بجزء من الأرباح لتعزيز القاعدة الرأسمالية ودعم نمو البنك

4. وتيرة توزيع الأرباح

يتم النظر في توزيع الأرباح سنويًا أو بأي وتيرة أخرى، وذلك وفقًا لموافقة مجلس الإدارة والجهات التنظيمية والمساهمين.

5. آلية توزيع الأرباح

تعتمد إستراتيجية البنك في توزيع الأرباح بشكل أساسي على التوزيعات النقدية، وذلك وفقًا للاعتبارات الواردة في هذه السياسة.

6. اعتماد مقترح توزيع الأرباح – الأدوار والمسؤوليات

• الإدارة:

تكون الإدارة مسؤولة عن تقديم توصيات مناسبة بشأن توزيعات الأرباح إلى مجلس الإدارة سنويًا، مع الأخذ في الاعتبار الأداء المالي للبنك، ومركزه الرأسمالي، وأهدافه الإستراتيجية، والظروف الاقتصادية السائدة.

كما تكون الإدارة مسؤولة عن ضمان الإفصاح في الوقت المناسب وبشكل دقيق عن سياسة توزيع الأرباح المعتمدة والمعلومات ذات الصلة على الموقع الإلكتروني للبنك وموقع بورصة مسقط، وذلك وفقًا لمتطلبات الإفصاح المعمول بها وقواعد إفصاح بورصة مسقط.

• **Board:**

The Board shall review and approve dividend recommendations submitted by Management, based on an absolute majority vote, after considering the Bank's financial performance, capital adequacy position, regulatory requirements, strategic objectives and overall economic environment.

Following the Board approval, the Bank shall seek required approval from CBO. Prior to submission to shareholders.

The Board shall ensure that any proposed dividend distribution is aligned with the Bank's long-term sustainability and shareholder interest.

• **Shareholders:**

Dividends recommended by the Board and approved by CBO shall be submitted to shareholders for consideration and approval at the Annual General Meeting (AGM), in accordance with applicable laws and regulations.

No dividend shall be declared or distributed unless it has received the necessary approvals from CBO and shareholders at the AGM.

7. **Legal Clause**

Dividend distributions are subject to applicable laws, regulations, regulatory approvals, and the Bank's constitutional documents. The Board reserves the right to amend or suspend dividends where required.

8. **Amendment**

This policy may be reviewed and amended by the Board of Directors from time to time, considering regulatory developments, market conditions and the Bank's prevailing circumstances.

• **مجلس الإدارة:**

يقوم مجلس الإدارة بمراجعة واعتماد توصيات توزيعات الأرباح المقدمة من الإدارة، بناءً على تصويت الأغلبية المطلقة، وذلك بعد النظر في الأداء المالي للبنك، وكفاية رأس المال، والمتطلبات التنظيمية، والأهداف الإستراتيجية، والبيئة الاقتصادية العامة.

وبعد موافقة المجلس، يقوم البنك بالحصول على الموافقات اللازمة من البنك المركزي العماني قبل عرضها على المساهمين.

كما يضمن مجلس الإدارة توافق أي توزيعات أرباح مقترحة مع استدامة البنك على المدى الطويل ومصصلحة المساهمين.

• **المساهمون:**

تُعرض توزيعات الأرباح التي يوصي بها مجلس الإدارة، وبعد اعتمادها من البنك المركزي العماني، على المساهمين للنظر فيها واعتمادها خلال اجتماع الجمعية العامة السنوية، وذلك وفقاً للقوانين واللوائح المعمول بها.

ولا يجوز الإعلان عن أي توزيعات أرباح أو صرفها ما لم تحصل على الموافقات اللازمة من البنك المركزي العماني والمساهمين في الجمعية العامة السنوية.

7. **بند قانوني**

تخضع توزيعات الأرباح للقوانين واللوائح المعمول بها، ولموافقات الجهات التنظيمية، وكذلك للنظام الأساسي للبنك. ويحتفظ مجلس الإدارة بالحق في تعديل أو تعليق توزيعات الأرباح عند الحاجة.

8. **التعديل**

يجوز لمجلس الإدارة مراجعة هذه السياسة وتعديلها من وقت لآخر، مع مراعاة التطورات التنظيمية وظروف السوق والأوضاع السائدة للبنك.

9. Disclaimer

Dividend payments are not guaranteed and remain subject to financial performance, regulatory approvals and shareholders' consent. Past performance does not constitute a guarantee of future dividends.

10. Specifics For The Year 2025

10.1 Industry Update

Throughout 2025, Oman's economy continued to demonstrate solid performance, supported by its sustained commitment to the objectives of Oman Vision 2040 and improved sovereign credit ratings. These developments contribute positively to the operating environment of the banking sector.

10.2 Company's Financial Position

The Board considers the Bank's financial position when determining dividends, including profitability, asset growth, capital adequacy, liquidity, and credit quality.

For the year ended 31 December 2025:

Given this backdrop, the Bank's net profit for the year 2025 stood at **₹ 70.2 million**, compared to **₹ 63.1 million** for the same period last year, reflecting an increase of 11.3 per cent.

Net interest income for the year 2025 was **₹ 111.9 million**, reflecting an increase of 2.8 percent over the corresponding period last year, primarily driven by lower interest expenses.

Fee income for the year 2025 was **₹ 51.6 million**, compared to **₹ 42.5 million** last year, registering a growth of 21.4 per cent.

9. إخلاء المسؤولية

لا تُعد توزيعات الأرباح مضمونة، إذ تظل خاضعة للأداء المالي، والموافقات التنظيمية، وموافقة المساهمين. كما لا يُعد الأداء السابق ضماناً لتوزيعات مستقبلية.

10. تفاصيل خاصة بعام 2025

10.1 أداء القطاع

خلال عام 2025، واصل الاقتصاد العُماني تحقيق أداء قوي، مدعومًا بالالتزام المستمر بأهداف رؤية عُمان 2040 وتحسن التصنيفات الائتمانية السيادية، وهو ما انعكس إيجابًا على بيئة عمل القطاع المصرفي.

10.2 المركز المالي للبنك

يأخذ مجلس الإدارة في الاعتبار المركز المالي للبنك عند تحديد توزيعات الأرباح، بما في ذلك الربحية، ونمو الأصول، وكفاية رأس المال، والسيولة، وجودة الائتمان.

في السنة المالية المنتهية في 31 ديسمبر 2025 حقق البنك النتائج المالية التالية:

صافي الأرباح خلال عام 2025 بلغ **₹ 70.2 مليون**، مقارنة بـ **₹ 63.1 مليون** خلال العام الماضي، مسجلًا نموًا بنسبة 11.3 بالمائة.

وخلال عام 2025، بلغ صافي الدخل من الفوائد **₹ 111.9 مليون**، بزيادة قدرها 2.8 بالمائة مقارنة بالعام الماضي، مدفوعًا بشكل رئيسي بانخفاض تكاليف الفوائد.

وبلغ الدخل من الرسوم خلال عام 2025، **₹ 51.6 مليون**، مقارنة بـ **₹ 42.5 مليون** في العام الماضي، مسجلًا نموًا بنسبة 21.4 بالمائة.

Operating expense for the year ended 31 December 2025 was **₹** 66.4 million, compared to **₹** 63.0 million for the corresponding period in 2024, an increase of 5.4 per cent. The Bank continues to invest in its people, technology, and infrastructure.

وبلغ إجمالي المصروفات التشغيلية للمدة المنتهية في 31 ديسمبر 2025، **₹** 66.4 مليون، مقارنة بـ **₹** 63.0 مليون خلال عام 2024، بارتفاع نسبته 5.4 بالمائة. ويواصل البنك الاستثمار في موظفيه، والتكنولوجيا، والبنية الأساسية.

Net Impairment charge for 2025 was **₹** 14.5 million, compared to **₹** 14.1 million for the corresponding period last year, an increase of 2.8 per cent.

أما مخصصات القروض لعام 2025 فقد بلغت **₹** 14.5 مليون، مقارنة بـ **₹** 14.1 مليون خلال العام الماضي، مسجلاً ارتفاعاً بنسبة 2.8 بالمائة.

Gross loans and advances stood at **₹** 4.33 billion as at 31 December 2025, reflecting growth of 5.8 per cent over last year. Customer deposits amounted to **₹** 4.01 billion as of 31 December 2025, with a comfortable CASA mix.

ولغاية 31 ديسمبر 2025، بلغ إجمالي القروض والسلفيات **₹** 4.33 مليار، بارتفاع نسبته 5.8 بالمائة مقارنة بالعام الماضي، في حين بلغت ودائع العملاء **₹** 4.01 مليار، مع استمرار البنك في الحفاظ على معدل ملائم من الودائع المختلفة.

The Bank's Core Equity and Total Capital Adequacy Ratio stood at 11.7 per cent and 20.4 per cent, respectively.

واستقر رأس المال من المستوى الأول ونسبة كفاية رأس المال عند 11.7 بالمائة، و20.4 بالمائة، على التوالي.

10.3 Board of Directors' Decision

The Board of Directors of National Bank of Oman (represented by the Executive, Nomination and Remuneration Committee) has approved this Dividend Distribution Policy on 24 March 2026, setting out the principles governing dividend distribution to shareholders.

10.3 قرار مجلس الإدارة

اعتمد مجلس إدارة البنك الوطني العماني (مُمثلاً في اللجنة التنفيذية والترشيحات والمكافآت) هذه السياسة الخاصة بتوزيع الأرباح بتاريخ 24 مارس 2026، والتي تحدد المبادئ المنظمة لتوزيع الأرباح على المساهمين.

10.4 Dividend Distribution Plan

Following the AGM approval, the dividend distribution details are as follows:

- Dividend amount: **₹** 17,072,437
- Dividend per share: **₹** 0.0105
- Payment date: within the timeframe prescribed by FSA following AGM approval

10.4 خطة توزيع الأرباح

بعد اعتماد الجمعية العامة السنوية، تكون تفاصيل توزيع الأرباح على النحو التالي:

- مبلغ التوزيعات: **₹** 17,072,437
- التوزيع لكل سهم: **₹** 0.0105
- تاريخ الدفع: خلال الإطار الزمني المحدد من هيئة الخدمات المالية بعد اعتماد الجمعية العامة السنوية.

10.5 Dividend Announcement Placement Plan

Dividend announcements will be published on:
The National Bank of Oman website and the Muscat Stock Exchange (MSX) portal.

10.5 خطة نشر إعلان توزيعات الأرباح

سيتم نشر إعلانات توزيعات الأرباح عبر الموقع الإلكتروني للبنك الوطني العماني ومنصة بورصة مسقط.

11. Contact Information

For further information regarding this Dividend Distribution Policy, please contact:
Investor Relations
National Bank of Oman SAOG
Investor Relations Officer: Aisha Al-Moosa
Head Office, Authaiba
PO Box 751, PC 112
Ruwi, Muscat
Sultanate of Oman
Tel: 24778310
Email: Aisha.AIMoosa@nbo.om

11. معلومات التواصل

لمزيد من المعلومات حول سياسة توزيع الأرباح، يرجى التواصل معنا عبر التفاصيل التالية:
علاقات المستثمرين
البنك الوطني العماني ش.م.ع.
المبنى الرئيسي في العذبية
صندوق بريد: 751 - الرمز البريدي: 112
روي، مسقط
سلطنة عُمان
رقم الهاتف: 24778310
البريد الإلكتروني: Aisha.AIMoosa@nbo.om